

## 2020年9月六级第三套写作解析

### 新东方沈阳学校 曹政

#### 【写作原文】

题目: Part I: Writing (30 minutes)

For this part, you are allowed 30 minutes to write an essay on the saying "Wealth of the mind is the only true wealth". You should write at least 150 words but no more than 200 words.

#### 【范文】

As the common saying goes, "wealth of the mind is the only true wealth." The truth of this saying is to present us the significance of the wealth of the mind.

First of all, wealth of the mind can broaden our horizons, enrich our experience, enhance vigor and put more enthusiasm to our work and study. In addition, this spirit can make us not be seduced by fame or fortune in this impetuous and noisy world so as to achieve real inner peace. Last but not least, wealth of the mind also teaches people to cherish their life. But for the hardship in her life, Helen Keller wouldn't have written the famous article "Three Days to See."

From my own perspective, wealth of the mind should be eulogized and encouraged, which plays a vital role in establishing personalities, even our community's future development and prosperity. We are supposed to enhance the awareness by reading, traveling, cultural integration and many other ways. When the measures are taken, our life will become from good to better.

#### 【题目解析】

今年的六级写作出题形式是根据一句哲理名言写一篇 150-200 字的文章，大家可写 180 左右，字数尽量不要超标。

第一段，引出题干中的哲理，并且阐释其道理——思想富有才是真正的富有。

第二段，论证分析。可以主要从思想富有的意义论起，如带给我们丰富的见闻，让我们更加积极的面对工作与学习，也可以让我们达到内心真正的平和，并珍惜生活。同样鼓励添加名人事例，加强共鸣，提升论证的说服力

第三段：回扣主题，文章结束。

### 【写作评述】

此篇文章难度中等，同属中规中矩的六级作文，出题类型属于哲理型，是现行六级作文中常考的三大题型之一，另外两种则为开放型和图画型，也是六级写作课堂中主讲的题型。建议考生在动笔前，先认真思考谚语传达的真实意思并将其列入开头段中。在中间段论证观点时，可通过阐释原因，说明影响，与物质财富进行对比等方法多角度论证。结尾段可以歌颂思想富有的意义，也可提供方法措施提升个人的思想丰富性，并展望未来。